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ΘΕΜΑ:     «Έλεγχοι για το βαθμό της ρύπανσης που προκλήθηκε από την απόρριψη 

βυθοκορημάτων στο Σαρωνικό» 

 

 

Κύριοι, κύριοι Υπουργοί, 

Με την υπ’ αρ. 3122.1-Τ11/22673/28.3.2019  απόφαση, του Γενικού Γραμματέα Λιμένων, Λιμενικής 

Πολιτικής και Ναυτιλιακών επενδύσεων του Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας, επετράπη  η 

διενέργεια βυθοκορήσεων για την κατασκευή του έργου της επέκτασης του επιβατικού λιμένα (Νότια 

Ζώνη – φάση Α).  Με την υπ’ αρ. 11021/30-7-2018 απόφαση, του Γενικού Διευθυντή 

Περιβαλλοντικής πολιτικής, του Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας και με την υπ’ αρ. πρ. 

2421.17/02/2020/1027/11-03-2020 χορήγηση άδειας απόρριψης, του Κεντρικού Λιμενάρχη Πειραιά, 

δόθηκε η άδεια απόρριψης βυθοκορημάτων σε περιοχή  μεταξύ της Σαλαμίνας, της Αίγινας και των 

Φλεβών, των μικρών νησιών απέναντι από την ακτή της Βουλιαγμένης. Στις 29 Ιουνίου 2020, όμως, 

το Συμβούλιο της Επικρατείας («ΣτΕ») απαγόρευσε οριστικά τις βυθοκορήσεις. Με την απόφαση 

547/2022 της Ολομέλειας του «ΣτΕ», ακυρώθηκαν πράξεις της Επιτροπής Σχεδιασμού και 

Ανάπτυξης Λιμένων, με τις οποίες εκείνες είχαν εγκριθεί οι διενέργειες βυθοκορήσεων, στο πλαίσιο 

έγκρισης του Γενικού Προγραμματικού Σχεδίου (Master Plan) της εταιρείας «Οργανισμού Λιμένος 

Πειραιώς (Ο.Λ.Π.) Α.Ε.» 

Ωστόσο, ως τώρα, ένα μεγάλο μέρος από το σύνολο των 293.000 κυβικών μέτρων βυθοκορημάτων 

(με βάση την άδεια απόρριψης του Κεντρικού Λιμεναρχείου Πειραιά) έχει ήδη απορριφθεί στην 

προαναφερθείσα περιοχή. Το «ΕΛ.ΚΕ.Θ.Ε.» και το Πανεπιστήμιο Πειραιά κάνουν λόγο για 

συγκεντρώσεις τοξικών μετάλλων στα ως άνω ιζήματα βυθοκορημάτων, που είναι πάνω από τα όρια 

«ERM» (Effect Range-Median) των διεθνών προτύπων, αναφέροντας, κιόλας ότι, τα εν λόγω  

βυθοκορήματα περιέχουν χημικά στοιχεία και επικίνδυνες ουσίες, των οποίων οι συγκεντρώσεις είναι 

μεγαλύτερες από αυτές που υπάρχουν στα επιφανειακά ιζήματα του χώρου επανατοποθέτησης.  

 

http://ergasianet.gr/2020/06/16/%CE%B5%CE%BA%CF%80-%CE%B4%CF%8C%CE%B8%CE%B7%CE%BA%CE%B5-%CE%B1%CF%80%CF%8C-%CF%84%CE%BF-%CF%83%CF%84%CE%B5-%CF%80%CF%81%CE%BF%CF%83%CF%89%CF%81%CE%B9%CE%BD%CE%AE-%CE%B1%CE%BD%CE%B1%CF%83%CF%84%CE%BF/
https://s3.documentcloud.org/documents/20474928/adeia-aporripses-klp.pdf
https://www.reportersunited.gr/6677/cosco-apovlita/
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Σε ανακοίνωση, εξ’ άλλου, του Πανελληνίου Συλλόγου Ιχθυολόγων Δημοσίου, αναφέρεται ότι, στην 

περιοχή αρμοδιότητας της ΠΕ Πειραιά και της ΠΕ Νήσων –σύμφωνα με στοιχεία της Δ/νσης Αλιείας 

της Περιφέρειας Αττικής- ασκούν επαγγελματικά την αλιεία, περίπου, 750 σκάφη παράκτιας και 

μέσης αλιείας, ενώ, στην περιοχή έχει την έδρα της και η Ιχθυόσκαλα Κερατσινίου, η μεγαλύτερη της 

χώρας. Επιπρόσθετα, εκτός από την αλιεία, υπάρχει σημαντική ιχθυοκαλλιεργητική δραστηριότητα 

στην ως άνω περιοχή, καθώς, λειτουργούν εκεί 20 Μονάδες υδατοκαλλιέργειας και εδρεύουν μέσα 

στο όριά της 16 επιχειρήσεις Εμπορίας & Μεταποίησης Αλιευτικών προϊόντων.  Όλο αυτό το πλήθος 

των επαγγελματιών τροφοδοτεί με αλιεύματα το σύνολο της Αττικής και των γειτονικών Περιφερειών, 

αλλά και πολλά άλλα μέρη της Ελλάδος. Σύμφωνα, λοιπόν, με το «ΕΛ.ΚΕ.Θ.Ε.»: «Υπάρχει 

πιθανότητα τα ψάρια να βιοσυσσωρεύσουν ρύπους, σε περίπτωση που τα υλικά αυτά είναι 

ρυπασμένα». Επίσης, κάτοικοι των Νοτιοδυτικών περιοχών της Σαλαμίνας, διαμαρτύρονται για μια 

επιπλέον επιβάρυνση των ακτών του νησιού, που ήδη «υποφέρει» από την παρουσία πλήθους 

αγκυροβολημένων πλοίων (αρόδου) σε σημεία κοντά σε περιοχές οικισμών αλλά και από τα 

βυθισμένα και τα μισοβυθισμένα πλοία στην περιοχή τους.  

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 

 

Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί:  

1. Ποιά είναι η ποσότητα βυθοκορημάτων που απορρίφθηκε στον Σαρωνικό, στα πλαίσια της 

ανωτέρω διαδικασίας; 

2. Προτίθεσθε να προβείτε στην εκπόνηση των κατάλληλων μετρήσεων για την εκτίμηση των 

δυσμενών επιπτώσεων στο θαλάσσιο περιβάλλον και στις ακτές από τον όγκο των βυθοκορημάτων 

που έχουν επιρριφθεί στην παραπάνω περιοχή του Σαρωνικού;   

3. Έχετε ελέγξει την κατάσταση των αλιευμάτων που διαβιούν στην επίμαχη περίμετρο του 

Σαρωνικού, εντός και πέριξ της παραπάνω περιοχής εναπόθεσης των ως άνω βυθοκορημάτων;  

4. Ποιες είναι οι γενικότερες επιπτώσεις και ποια μέτρα προτίθεσθε να λάβετε για την διασφάλιση 

της Δημόσιας Υγείας, λόγω των μέχρι τώρα ως άνω δυσμενών επιπτώσεων που προκαλεί η 

απόρριψη βυθοκορημάτων, στην ανωτέρω περιοχή του Σαρωνικού;  

 

Η Ερωτώσα Βουλευτής 

 

 

ΣΟΦΙΑ – ΧΑΪΔΩ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ 

https://www.typospeiraiws.gr/%CE%B4%CE%B5%CE%BD-%CE%AD%CF%87%CE%B5%CE%B9-%CE%BA%CE%B1%CF%84%CE%B1%CF%84%CE%B5%CE%B8%CE%B5%CE%AF-%CE%B7-%CF%83%CE%BC%CF%80%CE%B5-%CF%83%CF%84%CE%B7%CE%BD-%CE%B1/



